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攜有應課稅品 /
受管制物品

沒有攜帶應課稅品 /
受管制物品

紅綠通道系統
香港海關現已在各入境管制站實施紅綠通道系統。

入境旅客在下列情況下，應使用入境管制站的申報通道向海關人員作出申報：

•攜有任何禁運／受管制物品。

•並不合資格享有免稅優惠但攜有應課稅品，又或攜有超逾其個人免稅優惠數量的應課稅品。

•管有大量（即總價值高於港幣十二萬元或等值外幣）的現金類物品。

使用申報通道時，入境旅客-

•如未能就其攜帶的禁運／受管制物品出示有效的牌照或許可證，可遭檢控，而有關物品亦會被

充公。

•須就其已申報但並不享有免稅優惠的應課稅品，又或已申報但超逾其個人免稅優惠數量的

應課稅品，繳付稅款／讓海關人員充公有關應課稅品。

•須就其管有的大量現金類物品作出申報，如申報中載有任何在要項上屬虛假的資料，可遭檢控，

而有關物品亦可能被充公。

紅通道

申報通道
攜有應課稅品／受管制物品／大量貨幣及不記名可轉讓票據（現金類物品）

•危險藥物及精神藥物如鴉片、海洛英、大麻、麥角副酸二乙基酰胺（俗稱黑芝麻或Fing霸）、

氯胺酮（俗稱K仔）、安非他明（例如甲基安非他明（俗稱冰）、亞甲二氧甲基安非他明（俗稱

搖頭丸））、咪達唑侖（俗稱藍精靈）、三唑侖、安定等；

•受管制化學品如乙酸酐、麻黃碱等；

•抗生素如紅霉素、青霉素等；

•槍械、彈藥及武器；

•動植物如雀鳥、爬蟲等；

•除害劑；

•瀕危物種（不論屬活體的、死體的、其部份或衍生物），如象牙、活生畫眉、石珊瑚、仙人掌、

豬籠草、蘭花及花旗參等；

•野味、肉類、家禽、蛋類及無煙煙草產品；

•爆竹煙花或爆炸品；

•冒牌貨品、侵犯版權物品及未經批准而可用作收看鎖碼電視節目的解碼器；

•電訊設備例如流動電話、無線電對講機等；及

•戰略物品。

常見禁運／受管制物品如下：

入境旅客在下列情況下，應使用入境管制站的毋需申報通道：

•攜有符合免稅優惠的應課稅品。

•沒有攜帶任何應課稅品或禁運／受管制物品。

•管有總價值港幣十二萬元或以下（或等值外幣）的現金類物品。

使用毋需申報通道時，入境旅客-

•如被發現攜有應課稅品而沒有作出申報／作出不完整的申報，可遭檢控／罰款。

•如被發現攜有任何禁運／受管制物品而未能出示有效的牌照／許可證，可遭檢控，有關物品

亦可會被充公。

•如被發現管有大量現金類物品，而未有作出申報，可遭檢控，有關物品亦可會被充公。

凡年滿十八歲的旅客，可以免稅攜帶下列煙草產品進入香港，供其本人自用：

•19支香煙；或

•1支雪茄，如多於1支雪茄，則總重量不超過25克；或

•25克其他製成煙草。

綠通道

毋需申報通道
沒有攜帶應課稅品／受管制物品／大量貨幣及不記名可轉讓票據（現金類物品）

凡年滿十八歲的旅客，可以免稅攜帶1升在攝氏20度的溫度下量度所得酒精濃度以量計多於

30%的飲用酒類進入香港，供其本人自用。

持香港身份證的旅客，則必須離港不少於24小時才可以享有以上豁免數量。

旅客如攜帶超逾豁免數量的應課稅品入境，應使用紅色通道向海關人員申報。如旅客沒有作出

正確申報，可被檢控或處以行政罰款（港幣二千元，另加有關應課稅品須繳稅款的五倍）。

香港海關致力為公眾提供優質服務。如認為我們所

提供的服務並未達應有的合理水平，請與在場的當

值主管聯絡或把意見寄交部門投訴主任：

•地址：香港北角渣華道222號海關總部大樓3樓

•熱線：(852) 8100 3553

•傳真：(852) 2854 3962

•電郵：customsenquiry@customs.gov.hk

注意：旅客使用毋需申報通道（綠通道）不表示可免受香港海關的檢查。海關人員會根據風險管

理在毋需申報通道抽選旅客以作檢查。

免稅優惠

飲用酒類

煙草

建議 查詢
•熱線：(852) 2815 7711

•電郵：customsenquiry@customs.gov.hk

•網頁：http://www.customs.gov.hk

此文本只作一般參考用途，

不可視為法律或詳盡及具有權威性的說明。

香 港 海 關
Customs and Excise Department

五千元



Customs Declaration
Guidelines on Red & Green Channel Customs Declaration

Goods to Declare
with dutiable/
controlled items to declare

Nothing to Declare
without dutiable/
controlled items to declare

Red & Green Channel System
Hong Kong Customs & Excise Department has implemented a Red & Green Channel 
System at all entry points.

• having any prohibited/controlled items upon their arrival.
• having dutiable commodities but not entitled to duty-free concessions, or having dutiable commodities exceeding

their duty-free concessions upon their arrival.
• in possession of a large quantity of CBNIs, i.e. a total value of more than HK$120,000 (or the equivalent in

foreign currencies).

At the Goods to Declare Channel, passengers are liable to:
• prosecution and confiscation of the prohibited/controlled items if they fail to produce a valid licence or permit

for the goods.
• duty payment on/confiscation of the declared dutiable commodities not entitled for duty-free concessions or in

excess of duty-free concessions.
• prosecution and confiscation of the CBNIs if the declaration made contains information that is false in a material

particular.

Passengers should enter the Goods to Declare Channel at an entry point to make declaration to Customs officers if 
they are:

Red Channel

Goods to Declare
with dutiable/controlled items/large quantities of currency and bearer negotiable instruments
(CBNIs) to declare

without dutiable/controlled items/large quantities of currency and bearer negotiable instruments 
(CBNIs) to declare

• Dangerous drugs and psychotropic substances such as opium, heroin, cannabis, LSD, ketamine, methylamphetamine, 
ecstasy, midazolam, triazolam, diazepam and etc;

• Controlled chemicals such as acetic anhydride, ephedrine and etc;
• Antibiotics such as erythromycin, penicillin and etc;
• Arms and ammunition and weapons;
• Animals and plants such as birds, reptiles and etc;
• Pesticides;
• Endangered species (whether alive, dead, their parts or derivatives) such as ivory, live huamei, stony corals,

cacti, pitcher plants, orchids and American ginseng and etc;
• Game, meat, poultry, eggs and smokeless tobacco products;
• Fireworks and explosives;
• Counterfeit goods, articles infringing copyright and unauthorized decoders for viewing encrypted television

programmes;
• Telecommunication equipment such as mobile telephone, radio transceiver and etc; and
• Strategic commodities.

Common (but not exhaustive) Prohibited/Controlled Items:

Passengers should enter the Nothing to Declare Channel at an entry point if they are:
• having dutiable goods in compliance with duty-free concessions upon their arrival.
• not having dutiable goods or prohibited/controlled items upon their arrival.
• in possession of CBNIs with a total value of HK$120,000 or below (or the equivalent in foreign currencies).

At the Nothing to Declare Channel, passengers are liable to:
• prosecution/penalty if they are found having undeclared/incompletely declared dutiable commodities upon

their arrival.
• prosecution and confiscation of the prohibited/controlled items if they are found having any of them without a

valid licence/permit upon their arrival.
• prosecution and confiscation of the CBNIs if they are found in possession of a large quantity of CBNIs without 

making a declaration.

Tobacco
A passenger aged 18 or above is allowed to bring into Hong Kong free of duty, for his own use, the following
quantity of tobacco products:

Hong Kong Customs is committed to providing quality service to 
the public. If you feel that we have failed to meet the level of service 
you are entitled to expect, please contact the officer-in-charge on the 
spot or send in your views to the Departmental Complaints Officer:

Green Channel

Nothing to Declare

Alcoholic Liquor
A passenger aged 18 or above is allowed to bring into Hong Kong free of duty, for his own use, 1 litre of alcoholic 
liquor with an alcoholic strength above 30% by volume measured at a temperature of 20°C.
A passenger holding a Hong Kong Identity Card must have spent 24 hours or longer outside Hong Kong in
order to be qualified for the above duty-free concession.

Duty-free Concessions

Suggestions Enquiry

This publication is for general reference only and should not be treated as
a complete and authoritative statement of law.

香 港 海 關
Customs and Excise Department

Passenger bringing in dutiable goods in excess of the exempted quantities should enter the Red Channel 
and make a declaration to Customs officers. Passengers failing to make an accurate declaration are 
liable to prosecution or an administrative fine (HK$2,000 plus a penalty 5 times the duty payable on the 
dutiable goods concerned).

Note: Passengers walking through the Nothing to Declare Channel (Green Channel) are not exempted from any 
Customs examination. Customs officers may select passengers from the Nothing to Declare Channel for 
examination based on risk management.

• 19 cigarettes; or
• 1 cigar or 25 grams of cigars; or
• 25 grams of other manufactured tobacco.

• 

• 
• 
• 

:

:
:
:

Address

Hotline
Fax
E-mail

3/F, Customs Headquarters Building, 222 Java Road, 
North Point, Hong Kong
(852) 8100 3553
(852) 2854 3962
customsenquiry@customs.gov.hk

• 
• 
• 

:
:
:

Hotline
E-mail
Website  

(852) 2815 7711
customsenquiry@customs.gov.hk
http://www.customs.gov.hk

$5,000



酰

碱

Customs and Excise Department

19

1 25

25 五千元




